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Geacht college van Gedeputeerde Staten, 
Geachte Provinciale Staten, 

Milieuvereniging BENEGORA sluit aan bij de zienswijze van de Brabantse Milieufederatie (BMF). 

Wij verzoeken u de zienswijze zoals ingediend door de BMF als hier herhaald en ingelast te 
beschouwen. 

In aanvulling op de zienswijze willen wij het volgende inbrengen: 

2010 - Open brief 

In 2010 schreven wij een open brief naar aanleiding van het succesvolle burgerinitiatief 
'Megastallen nee'. De massale oproep tot herbezinning werd gehonoreerd en besloten werd de 
intensieve veehouderij (IV) aan banden te leggen: Géén nieuwvestigingen, géén verdiepingen en 
bouwblokken van maximaal 1.5 ha, in principe ook in de LOG'S hoewel daar 2.5 ha niet geheel 
werd uitgesloten. Hoewel nog niet duidelijk was hoe de overgangsregelingen zouden uitvallen 
waren we gematigd positief. 
In onze brief schreven wij over de effecten van de IV op de volksgezondheid, dierenwelzijn, en 
we verwezen naar de aanbevelingen van de commissie Wijffels in 2001 en naar het 
'Pleidooi vooreen duurzame veehouderij'. Een initiatief van 100 wetenschappers dat vroeg een 
'einde te maken aan georganiseerde onverantwoordelijkheid. Evenals het burgerinitiatief werd 
ook dit initiatief massaal gesteund. Zie: www.duurzameveeteelt.nl 

Wij daagden u uit de handschoen op te pakken en te kiezen voor een grondige verduurzaming 
van de landbouw. Kortom: Van bulk naar kwaliteit, dierenwelzijn en regionalisering. 
Wij bagatelliseerden het probleem niet en gaven aan dat de transitie een 'hell of a job' zou zijn 
waar veel partijen bij betrokken zouden moeten worden. Wij meenden het te kunnen vragen 
omdat met het burgerinitiatief en het pleidooi duidelijke signalen waren afgegeven. 

2017 - Mestbeleid/ -verwerking 

Zeven jaren later is er niets ten goede veranderd en, populair uitgedrukt, zit Brabant nog dik in 
de shit. Vijftien miljard kilo mest per jaar, waarvan slechts 4007o op Brabants grondgebied gebruikt 
kan worden. De resterende 6007o moet zijn weg vinden buiten Noord-Brabant maar dat gebeurt 
slechts ten dele. Er wordt gefraudeerd en zo'n 2507o komt illegaal toch in de Brabantse grond. 
Handhaving schiet schromelijk tekort. Met alle gevolgen van dien voor de bodem, de flora en 
fauna en het grondwater. 
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Het rapport 'Volksgezondheid en veehouderij: alles op een nÿ'dat u onlangs aangeboden is 
beschrijft de problematiek en de effecten in Brabant en daar buiten. 

In het boekje van Leo Lamers 'De kool en de geit en het Nederlandse mestbeleid' wordt heel 
helder beschreven waarom het wensdenkende mestbeleid niet werkt. Al een halve eeuw kampt 
Nederland met een mestoverschot en andere milieuproblemen als gevolg van te veel vee. Dat 
komt er van als op adviezen en waarschuwingen niet of halfbakken gereageerd wordt. Landen 
als Denemarken, Duitsland en Oostenrijk waren slimmer en stelden grenzen aan de groei van de 
veestapel. 

Het wel eens gedebiteerde argument dat de groeiende wereldbevolking gevoed moet worden is 
een gotspe. Wij kunnen en hoeven dat niet te doen en zeker niet ten koste van onze eigen 
gezondheid en leefmilieu. Minister Veerman vatte het lang geleden al eens treffend samen: 'We 
importeren het voer, exporteren het vlees en de rommel blijft hier. Allesbehalve circulair en 
duurzaam dus. 

Ondanks al deze, u ook bekende, argumenten denkt u dat mestverwerking het antwoord is. 
De eerder genoemde massale oproep tot herbezinning op de vee-industrie wordt genegeerd. 
Voor ons betekent het dat u weer kiest voor de sector en het vermeende grote economische 
belang*), in plaats van voor de burgers, laat staan voor de dieren. Zo creëert u boze Brabantse 
burgers (BBB's)l 

Wij zijn van mening dat nú de burger eindelijk eens aan de beurt is en wij vragen u te kiezen 
voor zijn gezondheid en leefmilieu. Dat kan alleen door het inkrimpen van de veestapel. 
Daarom herhalen wij onze oproep in de open brief van 2010: 
Wij dagen u uit de handschoen op te pakken en te kiezen voor een grondige verduurzaming van 
de landbouw. Kortom: Van bulk naar kwaliteit, dierenwelzijn en regionalisering. 

Voor de goede orde: Ook nu bagatelliseren wij het probleem niet. De realisering van de 
noodzakelijke transitie zal een gigantische klus zijn, waarvoor inzet, kennis en vooral durf 
noodzakelijk zijn. 

Met vriendehj roet, 

orzitter 

*) Wij zijn er allesbehalve van overtuigd dat een integrale verlies Ã winstrekening van de 
intensieve veehouderij voor de BV Brabant resp. Nederland positief uitvalt. Wij zouden het 
zeer op prijs stellen als u die berekening eens zou laten maken. 
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